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Referat af afdelingsbestyrelsesmødet den 9. april 2019 
 
På mødet deltog: 
Torben Andersen (TAN), Birthe Rasmussen (BIR), Henrik Hansen (HHA), Michael Tang 
Pedersen (MTP), Birgit Borre (BBO), Allan Olsson (ASO), Gitte Winther (GIW), og Preben 
Mac (MAC). 
 
Afbud fra: 
Jens Basballe (JEB) 
 
Møder i 2019: 
Bestyrelsesmøde Tirsdag  7. maj 2019 17.00 
Styregruppemøde Tirsdag 14. maj 2019 16.30 
Bestyrelsesmøde Tirsdag 18. juni 2019 17.00 
Bestyrelsesmøde Tirsdag 27. august 2019 17.00 
Styregruppemøde Onsdag 4. september 2019 16.30 
Bestyrelsesmøde Tirsdag 24. september 2019 17.00 
Bestyrelsesmøde Tirsdag 22. oktober 2019 17.00 
Afdelingsmøde Tirsdag 5. november 2019 18.30 
Bestyrelsesmøde Tirsdag 5. november 2019 Efter afd. 

mødet 
Best.middag Lørdag 9. november 2019 18.00 
Bestyrelsesmøde Tirsdag 19. november 2019 17.00 
LAB rep. møde Torsdag 12. december 2019 17.00 
Bestyrelsesmøde Tirsdag 17. december 2019 17.00 
 
Dagsorden. 

1. Besigtigelse af affaldssug og materielgård. 
2. Åbent Hus. 
3. Valg af referent. 
4. Godkendelse af dagsorden. 
5. Bestyrelsens arbejde. 
6. Diverse småsager. 
7. Godkendelse af referater af møde den 27. februar 2019. 
8. Opfølgning på referat af møde den 27. februar 2019. 
9. Nyt fra ejendomslederen. 
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10. Affaldshusene, mulighed for tiltag, som mindsker driftens arbejde med at holde 
affaldshusene pæne. 

11. Opfølgning på afdelingsmøde den 12. marts 2019. 
12. Arrangement i forbindelse med færdiggørelse af helhedsplanen. 
13. Plant et træ og FNs verdensmål. 
14. Helhedsplanen, gennemgang af udkast til referat fra styregruppemøde den 6. 

marts, seneste nyt, gennemgang af seneste byggemødereferat, fejlplaceret 
lygtepæl ved 255 øst, dæksler i græsplæne ved blok B, skader på gelænder i 
kældernedgangen 253, tag affaldshuse mv. 

15. Prioritering af forbedringer og vedligeholdelsesarbejder, som der bl.a. ikke var 
økonomi til i helhedsplanen. 

16. Meddelelser fra formanden. 
17. Henvendelse fra beboerne. Skilt ved 261 og fælleskonto hos Flügger. 
18. Indgående og udgående post. Henvendelse om førstehjælp. 
19. Indkomne forslag. 
20. Eventuelt. 

 
Ad. 1 
Affaldssug og materielgård blev besigtiget 
 
Byggepladsskilt ved legeplads ved 249-253 skal fjernes. 
 
Lisener, som er grønne ved 253 øst og andre steder, skal vaskes. 
 
DONG´s skabe står skævt placeret. Skal oprettes af DONG/NCC. 
 
Ved gavlen af 253 på de gule sten ved glasgang mod øst er der betonslam løbet ned. Skal 
afrenses af NCC. 
 
Hegn og belægning ved materielgår skal reetableres af NCC. Nedkørt hegn ved 
materielgård skal reetableres af NCC. 
 
Der er åbent for parkering på det stenbelagte areal ved nyttehaverne. 
 
Sidste del af glasgang ved 259 mod vest mangler sternkant og maling af inddækning ved 
vinduer. 
 
Der etableres kantsten ved kørevej ved blok A og blok C, når økonomi er til det. Buer ved 
blok A fjernes. 
 
Der etableres beplantning, hvor der nu er en sti mellem parkeringspladserne og den store 
legeplads. 
 
Ad. 2 
Der kom 1 gæster til Åbent Hus. 
 
Forslag om at overveje hvad vi skal gøre ved arealet ved nyttehaverne, så det kommer så 
mange beboere til gavn som muligt. Det vil bestyrelsen gøre, men som udgangspunkt, og 
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hvis intet andet besluttes, er det bestyrelsens vurdering, at nyttehaverne skal 
genetableres. 
 
Åbent Hus er tænkt som en mulighed for, at beboere kan komme med gode forslag, der er 
til gavn for beboerne, og som kan gøre Sorgenfrivang II til et bedre sted at bo. Spørgsmål 
om driften skal ikke behandles på Åbent Hus, men skal rettes til ejendomskontoret. 
 
Næste Åbent Hus afholdes den 7. maj 2019 kl. 17.00. 
 
Ad. 3 
Mac blev valgt som referent. 
 
Ad. 4 
Dagsordenen blev godkendt. 
 
Ad. 5 
Bestyrelsens arbejdsform blev debatteret. 
 
Ad. 6 
Der har været problemer med tømning af papcontainere. Driften har taget affære. 
 
Væg og dør ved transformatorstation ved 243 skal males. 
 
Det undersøges om der kan anvendes MobilePay i receptionen. 
 
Hvid sten ved udkørsel ved 261 er for lille. Driften ser på det. 
 
Ad. 7  
Referat af møde den 27. februar 2019 blev godkendt. 
 
Ad. 8 
Legeplads ved 253-249 skal repareres og overfladebehandles. Tage er udskiftet. Der 
mangler kun at blive malet. 
 
Markeringsstander med afmærkningsbånd er blevet opsat overfor garagerne mellem 249 
og 253. Desværre er der stadig nogen, der parkerer på arealet til stor gene for lejerne af 
garagerne. Der er opsat skiltning med parkering forbudt.  
 
Beplantningsbæltet langs selskabslokalernes køkkener og varmecentral er blevet nedlagt 
og der er lavet afstribning. 
 
Der er opsat blomsterkummer på østsiden af 259, så der ikke kan parkeres overfor 
affaldshuset. Når det bliver frostfrit tilplantes krukkerne. Driften kommer med 3 forslag til 
planter. 
 
GIW har skrevet til Johannes Fogs fond. Har ikke fået svar. 
 
Der forsøges at gøre mere reklame for receptionens service. Der kommer et oplæg. 
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Der sættes skilte med max. 20 km/time ved kørearealerne. Brændes ned i asfalten når ny 
asfalt lægges. 
 
Vinduerne ved elevator og reposerne er blevet vaskes i alle blokkene. Det er blevet meget 
flot. 
 
Papcontainere er flyttet ud fra affaldshusene og er stillet ved siden af affaldshusene. 
 
Skilt på kattegruscontaineren er opsat. 
 
Den store legeplads er blevet færdigrenoveret. Der kommer græs ved hytterne. Er blevet 
flot.  
 
Der er blevet etableret ekstra belysning mv. i garagegården. 
 
Ad. 9  
Arbejdet med nye parkeringspladser mod østsiden påbegyndes. Der skal etableres mere 
belysning. 
 
Hvid opstribning af p-båse skal foretages, når ny asfalt lægges. 
 
Ad. 10  
Driften bruger meget tid på affaldshåndtering. Der anvendes ca.1 årsværk til håndtering af 
affaldet herunder sortering af affald i affaldshusene. 
 
ASO og HHA ser på muligheder for ændring af affaldshåndteringen, så ressourcerne kan 
frigives til mere fornuftige ting. 
 
Der arbejdes videre. 
 
Ad. 11  
BBO og HHA ser på mulighederne for udnyttelse at arealet ved nyttehaver. 
 
Der skal nedsættes en arbejdsgruppe, som skal arrangere en fest i forbindelse med 
afslutningen af helhedsplanen. 
 
Ad. 12  
Arbejdsgruppe om arrangement i forbindelse med afslutningen af helhedsplanen 
 
Arbejdsgruppen består af Dorte Gjerlufsen, Lene Hall, Jan Horne, Hanne Serritzlew. Mac 
og BIR deltager fra bestyrelsen.  
 
Ad. 13  
DAB har udsendt materiale om ”Plant et træ” og FN´s verdensmål. 
 
Vi ønsker 2 stk. japanske kirsebærtræer, hvor 1 træ placeres ved hver glasgang. 
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Træerne plantes muligvis i forbindelse med arrangementet i forbindelse med afslutningen 
af helhedsplanen.  
 
Ad. 14  
Udkast til referat blev gennemgået: 
 
Status for solcellerne ønsket oplyst af DAB. 
 
Notat om brug af solcelle-el og om godkendte regnvandsmålere til vaskeriet ønskes fra 
DAB. 
 
Økonomi vedrørende reetablering af el-stik til garager ønskes oplyst. 
 
Status på notat om etårs gennemgang ønskes. 
 
Dæksler i græsplænen ved blok B skal flyttes ned i terræn, og der skal noget beplantning 
rundt om, så de gemmes væk. Tages op når helhedsplanen er afsluttet. 
 
Fejlplaceret lygtepæl ved 255 øst, har afdelingens håndværkere flyttet.  
 
Ad. 15  
Bestyrelsen arbejder med følgende punkter: 
 

 Rosenhaven 

 Området ved affaldssuget 

 Selskabslokaler 

 Kældergange 

 P-pladser 

 Nyttehaver 

 Langtidshenlæggelser 

 Garageanlæg 

 Forbedring og vedligeholdelsesarbejder 

 Legeplads mellem 249 og 253 

 Kældernedgange 

 Indgangspartier 
 
Bestyrelsen skal vurdere hvad der skal laves, hvad det koster, og hvornår det skal laves. 
 
Rosenhaven. Følgende forslag blev nævnt: 
 

 Rosenhaven etableres med græs, blomsterbed og bænke 

 Rosenhaven etableres med stier, hække, bænke og græs 

 Der opsættes en form for belysning i Rosenhaven  

 Udnytte eksisterende rum til f.eks. salg af is eller andet. 
 
HHA udleverede en skitse over forslag til indretning af Rosenhaven. Er mailet til 
bestyrelsen. 
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Selskabslokaler. Der var enighed om følgende: 
Lokalerne trænger til en kraftig renovering herunder gulve, lofter, facader, belysning, 
toiletter, ventilation, omfangsdræn, varmesystem og køkkener. Mandskabsrummet bør 
udvides. De faste skabe skal bevares. 
 
Kældergange: Der er ikke akut behov for at renovere kældergangene. Inddækning af 
kabler ønskes snarest. 
 
Ad. 16 
Ordensregler og råderet, skal ændres vedrørende nedtagning af vægge. Ændringen 
foretages centralt af DAB. 
 
Bestyrelsen genstarter arbejdet med opdatering af ordensreglementet snarest muligt. 
 
Mac orienterede om arbejdet i LAB. 
 
Mac spørger DAB om hvorfor der ikke afholdes tilbageflytningsmøder for beboere i 247. 
 
Ad. 17 
Skilt ved 261: Der opsættes et skilt med ”Ensrettet”. 
 
Fælleskonto hos Flügger: Vi undersøger sagen. Vi ønsker ikke at driften skal have 
administrativt besvær. HHA ser på sagen. 
 
Henstilling i ordensreglement om anvendelse af bløde sko så underboerne ikke generes: 
Det vil vi henstille, når vi for udarbejdet et opdateret ordensreglement, men vi bor jo et 
sted, hvor der er mange mennesker og derfor noget larm. 
 
Ad. 18 
Der har været en henvendelse om førstehjælpskursus. Det takker vi nej til. 
 
Ad. 19 
Intet 
 
Ad. 20 
Nytårskur afholdes lørdag i uge 9. 
 
 
 
Mødet sluttede kl. 21.37 
 
 
Mac 


